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P r o t o k ó ł   Nr XXXIX/2022 

z sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu 26 października 2022r.  

w świetlicy OSP w Bliżynie. 

W obradach sesji uczestniczyli: 

1) Mieczysław Bąk – Radny Powiatu Skarżyskiego 

2) Gabriel Paduszyński – Prezes Stowarzyszenia „Uroczysko Nad Górną Kamienną” 

3) Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn 

4) Michał Jędrys– Sekretarz Gminy Bliżyn 

5) Beata Ozan – Skarbnik Gminy Bliżyn 

6) Joanna Dudek- Januchta  – obsługa prawna 

7) Katarzyna Cichocka – Kierownik Referatu UG 

8) Grzegorz Patura – obsługa informatyczna 

9) Anna Kowalik – obsługa Rady 

10) Jacenty Kita – Redaktor Naczelny Samorządowego Informatora Gminy Bliżyn 

11) Sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności 

12) Radni zgodnie z załączoną listą obecności 

 

Zatwierdzony porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXVIII sesji Rady. 

3. Informacja Wójta o pracy między sesjami oraz informacja o realizacji uchwał podjętych na 

    ostatniej sesji. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Informacja o realizacji podatków i opłat za I półrocze 2022r.: 

    a) wystąpienie Wójta Gminy, 

    b) stanowisko Komisji Budżetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki 

   Gminy oraz Komisji Rewizyjnej, 

    c) dyskusja, 

    d) przyjęcie informacji. 

7. Ocena realizacji budżetu gminy za I półrocze 2022r.: 

    a)  informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Bliżyn za I półrocze 2022r., 

    b) informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej w okresie I półrocza 

  2022r., 

    c) informacje o przebiegu wykonania planu finansowego za okres I półrocza 2022r.: 

        - Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie, 

        - Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Bliżynie, 

    d) stanowisko Komisji Budżetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki 

   Gminy oraz Komisji Rewizyjnej, 

    e)  dyskusja, 

    f)  przyjęcie informacji. 

8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

    a) uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 

          sołectwa Brzeście, na obszarze Gminy Bliżyn, 

    b) wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na lata  

         2022-2035, 

    c)  wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2022 rok, 

    d)  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

    e) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

         komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian 
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         za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

         komunalnymi na terenie gminy Bliżyn, 

    f)  regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Bliżyn, 

    g) wprowadzenia zmian do Regulaminu określającego wysokość dodatków i innych 

         składników wynagrodzenia oraz szczegółowe warunki ich przyznawania dla nauczycieli 

         zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Bliżyn, 

    h)  rozpatrzenia petycji, 

    i) przystąpienia do sporządzenia Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

        Cmentarz Mroczków w miejscowości Mroczków, na obszarze gminy Bliżyn. 

9. Informacje o złożonych oświadczeniach majątkowych. 

10. Informacje, komunikaty i oświadczenia.  

11.Zamknięcie obrad sesji. 

 
Przebieg obrad sesji: 

Ad. 1 

Trzydziestą dziewiątą w kadencji sesję Rady Gminy Bliżyn otworzył i poprowadził Radosław 

Bułka - Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bliżyn.  

Poinformował, że w świetle Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady z dnia  

27 kwietnia 2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 

osobowych i ustawą o samorządzie gminnym obrady Rady Gminy Bliżyn są transmitowane  

i nagrywane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Po przywitaniu wszystkich obecnych Wiceprzewodniczący Rady poinformował zebranych, 

że w obradach sesji uczestniczy 11 radnych na ustawowy skład Rady 15 radnych, w związku  

z czym uchwały podejmowane na sesji są prawomocne.  

W związku z tym, że porządek otrzymali radni, sołtysi Wiceprzewodniczący Rady odstąpił 

od jego odczytania.   

Poinformował dalej, że Wójt Gminy Bliżyn wniósł o wprowadzenie do porządku obrad 

dzisiejszej sesji projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Cmentarz Mroczków w miejscowości Mroczków, na 

obszarze gminy Bliżyn. 

Zaproponował, aby projekt tej uchwały rozpatrzyć w punkcie 8 lit. i). 

Innych uwag ani wniosków nie zgłoszono do porządku obrad sesji. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad wprowadzeniem do porządku obrad 

sesji projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Cmentarz Mroczków w miejscowości Mroczków, na 

obszarze gminy Bliżyn w punkcie 8 lit. i). 

Za przyjęciem wniosku głosowało 11 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących 

się – 0, w związku z czym wniosek został przyjęty przez Radę. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem porządku obrad sesji 

łącznie z przyjętym wnioskiem. 

Za przyjęciem porządku obrad XXXIX sesji Rady Gminy łącznie z przyjętym wnioskiem 

głosowało 11 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym porządek obrad XXXIX sesji Rady Gminy łącznie z przyjętym wnioskiem został 

przyjęty przez Radę. 

Ad. 2 

W związku z nie zgłoszeniem uwag do protokołu z obrad XXXVIII sesji Rady 

Wiceprzewodniczący Rady wniósł o jego przyjęcie. 

Za przyjęciem protokołu z obrad XXXVIII sesji Rady, która odbyła się w dniu 8 września 

2022r. głosowało 11 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0,  

w związku z czym protokół z XXXVIII sesji został przyjęty przez Radę. 



3 

 

Ad. 3 

W punkcie 3 porządku obrad Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn przedstawił 

informację o swojej pracy między sesjami oraz informację o realizacji uchwał podjętych na 

ostatniej sesji (informacje w załączeniu). 

Ad. 4 

W tym punkcie porządku obrad sesji głos zabrał Gabriel Paduszyński – Prezes Stowarzyszenia 

„Uroczysko Nad Górną Kamienną”, który nawiązał do wydanej książki „Mroczków i okolice  

w dobrach Odrowążów” autorstwa Mieczysława Bąka. Dodał, że jest to kolejna publikacja,  

w roku ubiegłym wydawnictwa poświęcone były 2 rezerwatom zlokalizowanym na terenie 

gminy Bliżyn: były to Gagaty Sołtykowskie oraz Skałki – Piekło pod Niekłaniem. Historycznie 

miejscowości: Mroczków i okolice, Płaczków, Pięty były związane historią rodu Odrowąża. 

Więcej o książce będzie mowa na spotkaniu promocyjnym w dniu jutrzejszym w Zameczku, 

na które Prezes Stowarzyszenia zaprosił wszystkich zainteresowanych. Pan Paduszyński 

podziękował wszystkim, dzięki którym ta publikacja się ukazała: Podziękował Wójtowi 

Mariuszowi Walachni za pomoc finansową w wydaniu tej publikacji. Podziękował też 

pozostałym darczyńcom a byli to: Andrzej Bętkowski – Marszałek Województwa 

Świętokrzyskiego, Dorota Łukomska – Burmistrz Stąporkowa, Wojciech Bomba – Nadleśniczy 

Nadleśnictwa Barycz, Zbigniew Dąbrowski - Nadleśniczy Nadleśnictwa Skarżysko-Kamienna, 

Piotr Fitas - Nadleśniczy Nadleśnictwa Suchedniów, Sławomir Nyga - Nadleśniczy 

Nadleśnictwa Stąporków, Marek Miazga - Nadleśniczy Nadleśnictwa Zagnańsk, Bank 

Spółdzielczy w Suchedniowie, Jarosław Kowalczyk – „Zelko” Zakład Elektryczny, Marzena  

i Ireneusz Adamczykowie – właściciele sklepu w Mroczkowie oraz członkowie Stowarzyszenia 

„Uroczysko Nad Górną Kamienną”. Pan Gabriel Paduszyński wspólnie z autorem książki 

Mieczysławem Bąkiem przekazali publikację Wójtowi Gminy i także dla Dyrektorów szkół. 

W dalszej części wystąpień głos zabrał Mieczysław Bąk, który przybliżył treści zawarte  

w książce. Publikacja obejmuje okres od 1520 do 1820 roku, jest bogato ilustrowana zdjęciami. 

Ukazała się publikacja o dziejach Bliżyna, Sorbina, nie było tylko publikacji o dziejach 

Mroczkowa. Dlatego też pokazano w książce historię Mroczkowa i okolic, by pozostawić coś 

po sobie następnym pokoleniom. Pan Mieczysław Bąk również zaprosił wszystkich chętnych 

do Zameczku w dniu jutrzejszym na godzinę 17-tą. 

Krzysztof Jurek pogratulował publikacji i prężnej działalności Stowarzyszenia. Zwrócił się  

o szerszą promocję książki nie tylko na terenie naszej gminy ale także poza nią. Prosił zatem 

by publikacja nie była tylko w naszych bibliotekach ale również została przekazana do 

Biblioteki Pedagogicznej w Skarżysku-Kam. 

Gabriel Paduszyński wyjaśnił, że stowarzyszenie zwróciło się do Wójta o wsparcie i taką 

pomoc otrzymało, wystąpiło również do samorządu powiatowego niestety go nie otrzymało. 

Dodał, że współpraca powinna opierać się na wzajemnych relacjach dlatego nie chciałby czynić 

czegoś na siłę.  

Ad. 5 
Interpelację i zapytania złożył radny Sławomir Młodawski: 

Interpelacja 

Zwracam się do Pana Wójta z prośbą o uzupełnienie wybitych dwóch szyb na przystanku busów 

na wysokości budowanego marketu przy ul. Kościuszki. Niestety wydaje mi się, że wyłączane 

światło na ulicy daje wandalom pole do działania i wyładowują agresję m.in. na przystankach. 

Zapytania 

1) Zwracam się do Pana Wójta z zapytaniem czy został wyłoniony w drodze przetargu 

wykonawca na odśnieżanie dróg gminnych. Jeśli tak to na jakich warunkach i czy 

zabezpieczona kwota w budżecie Gminy wystarczy? 

2) Drugie zapytanie dotyczy wyłonienia wykonawcy na odbiór śmieci z terenu Gminy i czy 

Pan Wójt zakłada nowe stawki czy pozostaną na tym samym poziomie? 
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Odpowiedzi na powyższe zapytania udzielił Wójt informując, że szkody powstałe na 

przystanku zostaną zgłoszone do ubezpieczyciela tak jak to miało miejsce w Gilowie i w 

Sorbinie i zostaną naprawione. Przetarg na odpady komunalne nie został jeszcze rozstrzygnięty 

ze względu na to, że ciągle napływają zapytania. Po ich wyczerpaniu niebawem nastąpi 

otwarcie ofert. Jeżeli chodzi o przetarg na zimowe odśnieżanie dróg to zostanie w dniu 

dzisiejszym ogłoszony. Istnieją obawy co do tego, czy firmy lokalne przystąpią do przetargu. 

Ad. 6 

Informację o realizacji podatków i opłat za I półrocze 2022 roku przedstawił Mariusz 

Walachnia – Wójt Gminy. Na wstępie podkreślił, że stawki podatkowe w naszej gminie są na 

poziomie dość niskim i akceptowalne przez mieszkańców. W podatku od nieruchomości od 

osób fizycznych wykonanie jest powyżej 50% ponieważ część podatników opłaca podatek  

w całości przy I racie. Zaległości związane są głównie z działalnością gospodarczą podmiotów, 

które upadły. Opłatą uciążliwą dla mieszkańców jest niewątpliwie opłata za odpady komunalne. 

Tutaj występują opóźnienia we wpłatach i powstają zaległości. W okresie I półrocza b.r. 

sporządzono 32 tytuły wykonawcze na kwotę 12.156zł. Przy okazji składania wniosków  

o dodatki węglowe wyszły pewne niezgodności w deklaracjach śmieciowych, niekoniecznie 

powstałe w wyniku celowego czy zamierzonego zakłamania ale często spowodowane 

wpisywaniem osób zameldowanych. Dlatego to jest w trakcie wyjaśniania. Biorąc pod uwagę 

opłaty za wodę i ścieki to stawki nie są wysokie i tutaj zaległości z tytułu opłaty za wodę 

wynoszą 2.707zł natomiast za ścieki to kwota 3.500zł. 

Stanowisko Komisji Budżetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Gminy 

przedstawiła Małgorzata Zep – Zastępca Przewodniczącego Komisji. W wyniku analizy 

informacji o realizacji podatków i opłat za I półrocze 2022r. Komisja stwierdza, że plan z tytułu 

podatków wynosił 2.373.013zł natomiast wpływy z tego tytułu za okres I półrocza wynoszą 

1.440.423,03zł co stanowi 60,7% zakładanego planu. Wpływy z tytułu opłat za wodę oraz za 

ścieki zrealizowane są w około 50% natomiast wpływy z tytułu opłat za gospodarowanie 

odpadami zrealizowano w 51,91%.  Zaległości z tego tytułu stanowią na dzień 30.06.b.r. kwotę 

74.930,43zł. Zaległości podatkowe w podatkach od osób fizycznych i prawnych wynoszą 

150.505,08zł natomiast od dłużników alimentacyjnych 1.943.014,19zł. Zaległości w podatkach 

głównie dotyczą tych samych podatników od kilku lat. Na bieżąco wysyłane były upomnienia 

w celu ściągnięcia zaległości. Komisja widzi potrzebę podejmowania dalszych skutecznych 

działań w celu ściągnięcia zaległości. Poza koniecznością podejmowania tych działań Komisja 

nie wnosi uwag i pozytywnie opiniuje informację o realizacji podatków i opłat za okres  

I półrocza 2022r. (3 głosy za). 

Stanowisko Komisji Rewizyjnej przedstawił Wiesław Gregiel – Przewodniczący Komisji. 

Komisja dokonała analizy informacji o realizacji podatków i opłat za I półrocze 2022 roku  

i stwierdza, że dochody z tego tytułu zostały wykonane w ponad 50% tj. powyżej wskaźnika 

upływu czasu. Komisja pozytywnie zaopiniowała informację o realizacji podatków i opłat za 

okres I półrocza 2022 roku. Wnosi o dalsze skuteczne działania egzekucyjne w celu ściągnięcia 

zaległości (5 głosów za). 

Dyskusja 

Sławomir Młodawski patrząc na wykonanie podatków podziękował mieszkańcom za 

sumienną realizację zobowiązań, wpłaty podatku mimo wielu niesprzyjających okoliczności 

takich jak covid, wzrost cen nośników energii czy wojna na Ukrainie. Dlatego mieszkańcom 

należą się podziękowania i szacunek za realizację tych zadań. 

Grzegorz Wróbel poruszył temat oddawania na wsiach trawy i liści w workach. Zdaniem 

radnego na mieszkańców z tego tytułu powinny być nałożone dodatkowe opłaty. 

Wójt wyjaśnił, że nie jest to możliwe ale są to rzadkie przypadki, częściej może występujące 

w Bliżynie niż poza tą miejscowością. 
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Małgorzata Zep nawiązała do informacji o realizacji podatków i opłat, którą Komisja 

Budżetowa szczegółowo analizowała przy obecności Pani Skarbnik i Pana Wójta. Należy tylko 

się cieszyć z tego, że wpłaty się tak kształtują. Jednakże do radnych, sołtysów wpływają 

niepokojące informacje od mieszkańców w zakresie regulowania podatków. Przykładem są 

zaległości w opłacie za odpady komunalne. Dlatego należy pochylić się nad tematem podatków 

bo mieszkańcy mimo chęci będą musieli wybierać co w pierwszej kolejności regulować czy 

podatki czy zapewnienie utrzymania. W związku z tym radna złożyła wniosek o zastanowienie 

się nad stawką podatków na kolejny rok. Dodała, że na dzisiejszej sesji brakuje 4 radnych, to 

dużo, także Komisja Budżetowa obradowała w 3-osobowym składzie, brakowało 2 osób. 

Dlatego trudno było wypracować taką obiektywną opinię. Nie ulega wątpliwości, że podatki 

należy podnieść ale dobrą praktyką byłoby spotkanie całej Rady w celu wypracowania 

wspólnego stanowiska i chciałaby aby tak było i w tym roku. Dlatego radna złożyła wniosek 

aby odłożyć albo zdjąć z porządku obrad uchwałę podatkową chociażby po to, aby Komisja 

Budżetowa w pełnym składzie przeanalizowała stawki podatkowe. O to zabiega również wielu 

radnych a także były komisje, które nie zabrały głosu w tej sprawie czekając na stanowisko 

Komisji Budżetowej. Ponownie podkreśliła, że trudno jest wypracować obiektywne stanowisko 

komisji skoro brakuje 2/5 składu. 

Wiceprzewodniczący Rady zaproponował rozpatrzenie tego wniosku w punkcie 8d) przy 

omawianiu stawek podatkowych , na co radna Małgorzata Zep wyraziła zgodę. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem informacji. 

Za przyjęciem informacji o realizacji podatków i opłat za I półrocze 2022r. głosowało 11 

radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym informacja 

została przyjęta przez Radę  

Ad. 7 

Głos w sprawie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Bliżyn za I półrocze 2022r., 

informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej w okresie I półrocza 2022r. 

oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego za okres I półrocza 2022r. 

Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie i Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Bliżynie zabrał Mariusz Walachnia – Wójt Gminy. Wyjaśnił, że dochody 

gminy kształtują się prawidłowo, zostały wykonane w ponad 51%. Realizacja zadań 

inwestycyjno-remontowych rozpoczyna się w I półroczu a w II się kończy. Główne zadanie to 

budowa kanalizacji w Ubyszowie, zadania z funduszu sołeckiego będą finalizowane  

w II półroczu.  

Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach o informacji z wykonania budżetu Gminy 

Bliżyn za I półrocze 2022r. odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. Opinia ta jest pozytywna. 

Stanowisko Komisji Budżetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Gminy 

przedstawiła Małgorzata Zep – Zastępca Przewodniczącego Komisji. Komisja odnosząc się 

do informacji o realizacji budżetu gminy za I półrocze 2022r. stwierdza, że dochody budżetu 

gminy zostały wykonane w 51,16% natomiast wydatki budżetowe w 45,83% planu rocznego. 

Komisja zauważa niskie wykonanie dochodów majątkowych w wysokości 282.269,79zł co 

stanowi 4,33% planu, które wynika z nieotrzymania środków finansowanych z budżetu 

unijnego dotyczących budowy kanalizacji oraz przeniesienia środków z programu Polski Ład 

na rok 2023. Komisja zwraca uwagę na wzrost wydatków bieżących związanych z wyższymi 

opłatami za energię elektryczną, za gaz oraz bieżące utrzymanie infrastruktury gminnej  

w związku ze wzrostem cen. Powyższe powoduje konieczność szukania oszczędności  

i zwiększania planu na bieżącą działalność gminy. Budżet gminy za I półrocze 2022 roku po 

stronie wykonania zamknął się nadwyżką dochodów nad wydatkami w wysokości 351.434,61zł 

przy planowanym deficycie 3.772.274,90zł. W I półroczu b.r. wykupiono obligacje komunalne 

zgodnie z harmonogramem spłat w kwocie 1.128.000zł. W odniesieniu do informacji  

o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej należy stwierdzić, że zostały zachowane 
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wskaźniki spłaty zobowiązań określone w art.243 ustawy o finansach publicznych.   

Z informacji przedłożonej przez SP ZOZ wynika, że wydatki zostały wykonane poniżej 

wskaźnika upływu czasu natomiast z informacji GOK wynika, że wydatki zrealizowano  

w 61,4% na co wpływ miały wyższe rachunki za energię elektryczną i gaz. Komisja zapoznała 

się również z pozytywną opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach. Komisja 

przyjmuje informacje i pozytywnie je opiniuje (3 głosy za,). 

Stanowisko Komisji Rewizyjnej przedstawił Wiesław Gregiel – Przewodniczący Komisji. 

Komisja dokonała analizy informacji o realizacji budżetu gminy, informacji o kształtowaniu 

się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania planu 

finansowego Gminnego Ośrodka Kultury, Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Bliżynie za okres I półrocza 2022r. przy udziale Pani Beaty Ozan – Skarbnika 

Gminy. Komisja zapoznała się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia  

5 września 2022r. o przebiegu wykonania budżetu Gminy Bliżyn za I półrocze 2022 roku. 

Opinia ta jest pozytywna. W wyniku dokonanej analizy informacji Komisja uznała, że 

realizacja strony dochodowej jak i wydatkowej przebiegała prawidłowo. Dochody budżetu 

gminy za I półrocze 2022r. zostały wykonane w 51,16% planu natomiast wydatki w 45,83%. 

Komisja jedynie zwraca uwagę na niskie wykonanie dochodów majątkowych w wysokości 

282.269,79zł na plan 6.514.582zł. Wpływ na taką sytuację ma zaplanowanie dochodów z tytułu 

środków unijnych dotyczących budowy kanalizacji Bliżyn w rejonie ulicy Henryków 472.254zł 

oraz kanalizacji w kierunku Brześcia w kwocie 796.396zł, które będą zrealizowane w IV 

kwartale b.r. Wnioski o płatność zostały złożone. Gmina oczekuje na zwrot środków. Ponadto 

w planie zabezpieczone były środki z tytułu programu Polski Ład w kwocie 4.800.000zł, które 

zostały przeniesione na rok 2023 uchwałą w miesiącu wrześniu b.r. Różnica między 

osiągniętymi dochodami a wydatkami za I półrocze 2022r. wynosi 351.434,61zł i stanowi 

nadwyżkę budżetową. Należy zauważyć, że w I półroczu 2022r. wykupiono obligacje 

komunalne w kwocie 1.128.000zł, co stanowi całą kwotę wynikającą z harmonogramu spłat na 

2022 rok. Wskaźnik zadłużenia w stosunku do dochodów planowanych wynosi 35,30%. 

Komisja zwraca uwagę na wzrost wydatków bieżących w porównaniu z rokiem ubiegłym,  

w szczególności w zakresie opłat za energię elektryczną i gaz (zwiększenie planu o kwotę 

396.696zł) oraz na obsługę długu (zwiększenie o kwotę 325.000zł). Biorąc pod uwagę 

powyższe fakty Komisja pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu gminy za okres I półrocza 

2022 roku (5 głosów za). 

Dyskusja 

Odnosząc się do informacji z wykonania budżetu za okres I półrocza 2022r. Sławomir 

Młodawski pogratulował Wójtowi i Zastępcy Wójta dobrej realizacji budżetu, która idzie  

w dobrym kierunku o czym świadczą wykupione obligacje w kwocie 1.128.000zł czy 

nadwyżka budżetowa. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem informacji. 

Za przyjęciem informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy Bliżyn za I półrocze 2022r., 

informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej w okresie I półrocza 2022r. 

oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego za okres I półrocza 2022r. 

Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie oraz Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Bliżynie, głosowało 11 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących 

się – 0, w związku z czym informacje zostały przyjęte przez Radę  

Ad. 8 

a) 

W dalszej części porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do rozpatrzenia 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu sołectwa Brzeście, na obszarze Gminy Bliżyn. 
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Poinformował, że zgodnie z art.20 ust.1 ustawy z dnia 27 marca 2003r. o planowaniu  

i zagospodarowaniu przestrzennym plan miejscowy uchwala rada gminy, po stwierdzeniu, że 

nie narusza on ustaleń studium, rozstrzygając jednocześnie o sposobie rozpatrzenia uwag do 

projektu planu oraz sposobie realizacji, zapisanych w planie, inwestycji z zakresu infrastruktury 

technicznej, które należą do zadań własnych gminy, oraz zasadach ich finansowania, zgodnie 

z przepisami o finansach publicznych. 

W związku z tym, że do planu zostały złożone uwagi przystąpił do głosowania nad nimi. 

Poinformował, że w przypadku przyjęcia którejkolwiek z uwag procedurę planistyczną 

ponawia się w zakresie przyjętej zmiany. Poinformował również, że komisje Rady głosowały 

nad uwagami do planu i zaakceptowały rozstrzygnięcia zaproponowane przez Wójta. 

Głosowania w tej sprawie nie były jednogłośne. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad uwagami złożonymi do zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu sołectwa Brzeście, na obszarze 

Gminy Bliżyn, zawartymi w załączniku Nr 2 do uchwały. 

Dodał, że uwagi będą odczytywane wraz z uzasadnieniem przez Sekretarza Gminy a następnie 

głosowane. Przy każdej głosowanej uwadze Wiceprzewodniczący Rady przewidział dyskusję. 

1) Uwaga P. J. i Z.K. złożona w dniu 24.09.2021r. 

Michał Jędrys - Sekretarz Gminy odczytał uwagę wraz z uzasadnieniem. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Za uwzględnieniem w części uwagi P. J. i Z.K. złożonej w dniu 24.09.2021r. zgodnie  

z przedstawioną treścią głosowało 9 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących 

się – 2 w związku z czym uwaga w części została uwzględniona przez Radę. 

2) Uwagi P.B.Z.-N. złożone w dniu 13.10.2021r. 

Michał Jędrys - Sekretarz Gminy odczytał uwagi wraz z uzasadnieniem. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Za nieuwzględnieniem uwag P.B.Z.-N. złożonych w dniu 13.10.2021r. zgodnie  

z przedstawioną treścią głosowało 7 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących 

się – 4 w związku z czym uwagi nie zostały uwzględnione przez Radę. 

3) Uwagi P. A.F. złożone w dniu 15.10.2021r. 

Michał Jędrys - Sekretarz Gminy odczytał uwagi wraz z uzasadnieniem. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Za nieuwzględnieniem uwag P. A.F. złożonych w dniu 15.10.2021r. zgodnie z przedstawioną 

treścią głosowało 8 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 3 w związku 

z czym uwagi nie zostały uwzględnione przez Radę. 

4) Uwagi P.K.W. złożone w dniu 18.10.2021r. 

Michał Jędrys - Sekretarz Gminy odczytał uwagi wraz z uzasadnieniem. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Za nieuwzględnieniem uwag P. K.W. złożonych w dniu 18.10.2021r. zgodnie z przedstawioną 

treścią głosowało 7 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 4 w związku 

z czym uwagi nie zostały uwzględnione przez Radę. 

5) Uwagi P.B.Z.-N. złożone w dniu 23.06.2022r. 

Michał Jędrys - Sekretarz Gminy odczytał uwagi wraz z uzasadnieniem. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Za nieuwzględnieniem uwag P.B.Z.-N. złożonych w dniu 23.06.2022r. zgodnie  

z przedstawioną treścią głosowało 7 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących 

się – 4 w związku z czym uwagi nie zostały uwzględnione przez Radę. 

6) Uwagi P.W.K. złożone w dniu 23.06.2022r. 

Michał Jędrys - Sekretarz Gminy odczytał uwagi wraz z uzasadnieniem. 

Dyskusja – brak chętnych. 
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Za nieuwzględnieniem uwag P.W.K. złożonych w dniu 23.06.2022r. zgodnie z przedstawioną 

treścią głosowało 8 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 3 w związku 

z czym uwagi nie zostały uwzględnione przez Radę. 

7) Uwaga P.J. i Z.K. złożona w dniu 24.06.2022r. 

Michał Jędrys - Sekretarz Gminy odczytał uwagę wraz z uzasadnieniem. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Za nieuwzględnieniem uwagi P.J. i Z.K. złożonej w dniu 24.06.2022r. zgodnie z przedstawioną 

treścią głosowało 9 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 2 w związku 

z czym uwaga nie została uwzględniona przez Radę. 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad rozstrzygnięciem Rady 

Gminy Bliżyn o sposobie realizacji i zasadach finansowania inwestycji  z zakresu infrastruktury 

technicznej, określonych w projekcie zmiany Miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu sołectwa Brzeście, na obszarze Gminy Bliżyn, należących do zadań 

własnych gminy zawartym w załączniku Nr 3 do uchwały. 

Michał Jędrys – Sekretarz Gminy odczytał treść załącznika Nr 3 do uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Za przyjęciem rozstrzygnięcia Rady Gminy Bliżyn o sposobie realizacji i zasadach 

finansowania inwestycji  z zakresu infrastruktury technicznej, określonych w projekcie zmiany 

Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu sołectwa Brzeście, na obszarze 

Gminy Bliżyn, należących do zadań własnych gminy zawartym w załączniku Nr 3 do uchwały 

głosowało 8 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 3 w związku z czym 

rozstrzygnięcie zawarte w załączniku Nr 3 zostało przyjęte przez Radę. 

W związku z dokonanym rozstrzygnięciem w zakresie uwag do planu zawartych w załączniku 

Nr 2 i rozstrzygnięciem zawartym w załączniku Nr 3 do uchwały Wiceprzewodniczący Rady 

przystąpił do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu sołectwa Brzeście, na obszarze Gminy Bliżyn. 

Na wstępie złożył wniosek o odstąpienie od odczytania w całości treści projektu uchwały  

w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 

sołectwa Brzeście, na obszarze Gminy Bliżyn z uwagi na obszerny materiał. Poinformował, że 

projekt uchwały otrzymali wszyscy radni i sołtysi oraz projekt tej uchwały umieszczony był na 

stronie BIP Urzędu Gminy. Dodał, że projekt uchwały zostanie tylko omówiony. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad jego wnioskiem. 

Za odstąpieniem od odczytania w całości treści projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu sołectwa Brzeście, na obszarze 

Gminy Bliżyn głosowało 11 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0 

w związku z czym wniosek został przyjęty przez Radę. 

Projekt uchwały omówił Mariusz Walachnia – Wójt Gminy. Na wstępie stwierdził, że nie 

trzeba nikogo przekonywać jak ważnym dokumentem jest plan zagospodarowania 

przestrzennego. Kilka kadencji temu jako gmina podjęliśmy ambitny plan aby tereny 

najbardziej zurbanizowane objąć planami przestrzennymi. Tam gdzie plany są jest znaczne 

przyspieszenie tempa rozwoju terenów głównie pod kątem budownictwa mieszkaniowego 

jednorodzinnego. Przykład Zagórza i Bliżyna jest najbardziej przekonujący. W tych 

miejscowościach gdzie jest plan, proces dotyczący dokumentacji ulega skróceniu. Plan 

zagospodarowania dla Brześcia obecnie jest już aktualizowany. Przyjęte w 2010r. studium 

zmierzało do przyjęcia jak największej liczby terenów pod budownictwo mieszkaniowe. Tam 

gdzie był dostęp do dróg publicznych utwardzonych czy nawet gruntowych te tereny znalazły 

się w studium. To dotyczy właśnie Brześcia i ta procedowana zmiana zmierza właśnie w tym 

kierunku a trzeba przyznać że jest to w interesie mieszkańców i właścicieli działek. Plan 

Brześcia był długo przygotowywany i procedowany, bo 3 lata temu przystąpiono do jego 

opracowania. Pierwszy raz się zdarzyło, że były dwa wyłożenia planu do publicznej dyskusji  
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a to dlatego że było sporo uwag. Generalnie wszystkie uwagi, które były zgodne ze studium  

i nie były z nim sprzeczne zostały uwzględnione w toku pierwszego i drugiego wyłożenia. 

Zdaniem Wójta niektórzy mieszkańcy, na ich wniosek, sami się skrzywdzili bo ich 

nieruchomości zostały bez dostępu do drogi publicznej. Nawet takie wnioski były. Jednak gro 

mieszkańców czeka na plan w związku z budową domu. Tak było w Zagórzu po przyjęciu 

planu, gdzie powstało wiele nowych domów. Taka sama sytuacja jest w Bliżynie między 

zalewem a ul.Zafabryczną. Nowe tereny budowlane przyspieszają rozwój gminy dlatego Wójt 

zwrócił się do radnych o przyjęcie tego planu. Dodał, że plan był szeroko dyskutowany, odbyło 

się spotkanie wszystkich radnych z autorami planu czyli Biurem Planowania Przestrzennego  

z Kielc, osoby te są fachowcami w tej dziedzinie, nie są stąd i nie mają żadnych powiązań. Plan 

został sporządzony rzetelnie, z myślą o mieszkańcach. Tereny, które zostały powiększone  

o tereny budowlane a jest ich trzy, na jednym z największych terenów przeznaczonych pod 

budownictwo mieszkaniowe została wpisana jedna ulica, której nie było na gruncie a która była 

konieczna do skomunikowania tych terenów. Kończąc Wójt stwierdził, że plan był szeroko 

dyskutowany i dojrzał do tego, aby go przyjąć. 

Następnie Michał Jędrys – Sekretarz Gminy odczytał pismo z dnia 18 października 2022r. 

wprowadzające poprawiony załącznik Nr 1 (rysunek planu). Odczytał także podstawę prawną 

uchwały co jest wymagane przy procedowaniu tej uchwały. 

Dyskusja 

Małgorzata Zep – radna reprezentująca sołectwo Brzeście podziękowała radnym, którzy 

zadali sobie trud i wybrali się w teren, bo nie wszyscy byli w komisjach, które zostały powołane 

do rozstrzygnięcia skarg mieszkańców z tego terenu. Także z tego względu by mieć większe 

rozeznanie po ostatniej sesji, na której panie złożyły swoje wyjaśnienia i ubolewanie nad tym 

jak potraktowano ich uwagi. Radna podziękowała również Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

która wykonała ogromną pracę, obradowała ponad 30 godzin i solidnie przyłożyła się do pracy. 

W dniu dzisiejszym nie wszyscy członkowie komisji są obecni ale należą się wszystkim 

podziękowania. Radna nawiązała także do uchwał podjętych na poprzedniej sesji, na której 

były rozpatrywane dwie skargi na Wójta Gminy Bliżyn, złożone przez mieszkanki Brześcia. 

Obydwie skargi zostały uznane za bezzasadne i w obydwu skargach zawarto stwierdzenie, że 

„Na dzień rozpatrywania skargi radzie gminy nie został przedstawiony miejscowy plan i nie 

był przedmiotem obrad Rady Gminy Bliżyn. Wobec powyższego należy uznać skargę za 

bezzasadną.” Budzi to zastrzeżenia radnej ponieważ na spotkaniu w dniu 18 października b.r. 

radna zadała pytanie autorom opracowania planu czy od ostatniego wyłożenia plan uległ 

zmianie. Uzyskała odpowiedź, że plan już był gotowy, nie uległ zmianie od ostatniego 

wyłożenia tylko nie został jeszcze przedłożony Radzie Gminy. Niezależnie od podjęcia 

rozstrzygnięcia plan nie uległby zmianie i tak tej samej treści trafiłby pod obrady sesji. Radna 

dodała, że wszystkich mieszkańców należy traktować jednakowo. Są to starsze mieszkanki 

Brześcia, nie zawsze wszyscy rozumieją sposób procedowania skarg, planu a wszystkich 

mieszkańców należy traktować jednakowo. Zabrakło jednak dialogu, rozmowy i to zauważyli 

również radni na spotkaniu z Biurem Planowania Przestrzennego. Wiadomo, że obszar 

opracowania planu jest duży bo sołectwo Brzeście obejmuje 198 ha i na pewno trudno jest 

zadowolić wszystkich i uwzględnić wszystkie uwagi ale przynajmniej powinien być 

zapewniony taki proces procedowania przez Wójta i pracowników Urzędu by nie wywoływać 

waśni w sołectwie. Przed dzisiejszą sesją Radna rozmawiała z sołtysem sołectwa Brzeście i dla 

niego jest to również trudna sytuacja bo w sołectwie wywołuje ten plan wśród jednych 

zadowolenie a wśród innych niezadowolenie. Radna wstrzymała się w głosowaniu w każdym 

punkcie. Zauważa, że plany powinny być uchwalane bo rzeczywiście ułatwiają otrzymanie 

pozwolenia na budowę ale jest również przykład sołectwa Wołów, który reprezentuje jako 

radna, gdzie widoczne są skutki pochopnego, bez głębszej analizy przyjęcia planu. Wyrobisko 

Wołów faktycznie nie działa ale wiadomo, że w tej sprawie trwa cały czas walka. Zwróciła 
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uwagę na to, że radny ma prawo i obowiązek zadawać pytania bo wcale nie musi się na 

wszystkim znać. Naskakiwanie niektórych pracowników że czegoś radni nie rozumieją, że 

powtarza się im to samo 15 razy nie powinno mieć miejsca i w przyszłości powinno się to 

zmienić. Radni pytają po to, by uniknąć błędów. Plan jest bardzo ważny, idą za tym dalsze 

procedury, które jednym ułatwią a innym utrudnią zamieszkiwanie danego sołectwa. Radna 

apelowała aby to zmieniło się w przyszłości bo gdyby narracja z obu stron była taka, że staramy 

się dojść do porozumienia i wyjaśnić wszystko to zdaniem radnej dzisiaj bylibyśmy w zupełnie 

innym punkcie. 

Grzegorz Wróbel przyznał, że nie jest fachowcem w dziedzinie opracowania planu i nie będzie 

go oceniał dlatego udał się na miejsce by mieć rozeznanie jak wygląda ukształtowanie terenu. 

Droga która ma tam w przyszłości powstać jest drogą donikąd, nie ma początku ani końca. Jest 

wiele terenów łagodnych, dostępnych, realistycznych i jeżeli mamy ją połączyć z drogą 

prowadzącą do Zagórza to gminy nigdy nie będzie na to stać. Dlatego ma wątpliwości, czy 

panie opracowujące plan były tam w terenie i widziały przebieg tej drogi, bo zdaniem radnego 

łatwiej tam wybudować „skocznię narciarską” niż drogę. Radny ponadto zwrócił się do Wójta 

o przyspieszenie prac w Powiecie nad uregulowaniem granic gminy w Bugaju, bo mieszkańcy 

oczekują tam na budowę drogi. 

W odniesieniu do powyższej dyskusji głos zabrał Wójt, który stwierdził, że przy 

opracowywaniu tego planu było nerwowo, były burzliwe dyskusje z mieszkańcami. Świadczy 

to o tym, że mieszkańcy interesują się tematem i rośnie świadomość mieszkańców w tym 

względzie. Każdy głos jest ważny i nie można powiedzieć że ktoś był lekceważony ale 

uwarunkowania prawne są takie, że nie wszystkie uwagi mogły zostać przyjęte ponieważ nie 

były zgodne ze studium. Odnośnie Bugaja temat trwa już półtora roku, ostatnie informacje od 

Starosty są takie, że do końca grudnia zostaną te sprawy zakończone. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad wprowadzeniem poprawionego 

załącznika Nr 1:  

Za wprowadzeniem poprawionego załącznika Nr 1 (rysunek planu) w związku ze 

zwiększeniem czytelności głosowało 9 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 2 w związku z czym poprawiony załącznik Nr 1 został przyjęty przez 

Radę. 

Następnie przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu sołectwa Brzeście, na obszarze Gminy Bliżyn głosowało 7 radnych, 

głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 4, w związku z czym Rada Gminy podjęła 

Uchwałę Nr XXXIX/271/2022 w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu sołectwa Brzeście, na obszarze Gminy Bliżyn. 
Wiceprzewodniczący Rady zarządził 10-minutową przerwę w obradach sesji. 

Po wznowieniu obrad sesji przed przystąpieniem do rozpatrzenia kolejnych projektów uchwał 

Wiceprzewodniczący Rady zgłosił wniosek o odstąpienie od odczytywania uzasadnień  

i załączników do projektów uchwał, za wyjątkiem punktu 8 h) dotyczącym rozpatrzenia petycji. 

Za przyjęciem wniosku Wiceprzewodniczącego Rady głosowało 11 radnych, głosów 

przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym wniosek został przyjęty 

przez Radę. 

b/ 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Bliżyn na lata 2022-2035 odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 
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Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Bliżyn na lata 2022-2035 głosowało 11 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0 w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XXXIX/272/2022 

w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na 

lata 2022-2035. 

c) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2022 rok 

odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. W trakcie odczytywania projektu uchwały Pani 

Skarbnik prosiła o poprawienie błędnej numeracji paragrafów, powinien być paragraf 3 a nie 

4. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2022 rok 

głosowało 11 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0 w związku  

z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XXXIX/273/2022 w sprawie wprowadzenia zmian 

w budżecie Gminy Bliżyn na 2022 rok. 

d) 

W związku ze złożonym wnioskiem przez radną Małgorzatę Zep o zdjęcie z porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości  

Wiceprzewodniczący Rady wyjaśnił, że przedmiotowy wniosek nie może być poddany pod 

głosowanie bowiem obowiązuje go Statut Gminy, który w § 30 mówi, że: „Przedmiotem sesji 

są sprawy objęte porządkiem obrad. Wnioski o zmianę w porządku obrad ustalonym przez 

Przewodniczącego mogą zgłaszać radni oraz wójt na początku sesji przed przyjęciem porządku 

obrad.” W związku ze zgłoszeniem wniosku w trakcie trwania sesji Wiceprzewodniczący 

Rady poinformował, że nie może być poddany pod głosowanie a jedynie zapytał Wójta czy 

zdejmujemy uchwałę czy nad nią procedujemy. 

Głos w tej sprawie zabrał Mariusz Walachnia – Wójt Gminy, który zwrócił się do Rady  

o procedowanie tej uchwały na dzisiejszej sesji. Stwierdził, że po pierwsze podjęcie uchwały 

ułatwi Skarbnikowi Gminy sporządzenie projektu budżetu na rok przyszły bo dochody są 

ważnym elementem budżetu. Po drugie wszystkie stawki podatkowe są zaproponowane na 

poziomie poniżej inflacji obowiązującej w kraju. Większość tych stawek nie przekracza 

założonej przez Ministra Finansów podwyżki 11,8%. Na komisjach nie zostały zgłoszone 

wnioski by te stawki zmniejszać, dlatego prosił o procedowanie uchwały. 

W związku z powyższym projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury Spraw Społecznych 

i Socjalnych nie zajęła stanowiska (4 głosy wstrzymujące się) w sprawie projektu uchwały 

pozostawiając stanowisko komisji merytorycznej czyli budżetowej, Komisja Skarg, Wniosków 

i Petycji nie zajęła jednolitego stanowiska, Komisja ds. Infrastruktury Komunalnej, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska przyjęła projekt uchwały wynikiem głosowania: 3 głosy za,  

2 wstrzymujące się, Komisja Rewizyjna przyjęła projekt uchwały wynikiem głosowania:  

3 głosy za, 2 wstrzymujące się natomiast Komisja Budżetowo-Finansowa, Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Gminy przyjęła projekt uchwały wynikiem głosowania: 2 głosy 

za, 1 wstrzymujący się. 

Dyskusja 

Małgorzata Zep wyraziła ubolewanie, że ten punkt nie został zdjęty z porządku obrad 

chociażby na uzasadnienie, które przed chwilą odczytał Wiceprzewodniczący Rady. Pan Wójt 

ma taką kompetencję, więc nie pozostaje nic innego radnej jak się do tego dostosować. 
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Zaprezentowała jednak swój głos, swoje poglądy jak i kilku radnych, niemniej jednak złożyła 

wniosek do Pana Wójta aby każdorazowo przed podjęciem decyzji, które budzą skutki 

finansowe dla mieszkańców, jak uchwała podatkowa czy niebawem uchwała budżetowa na rok 

przyszły, zostały przedkładane projekty uchwał a nie gotowe uchwały. Dlatego prosiła  

o spotkania przygotowawcze wszystkich radnych by wypracować wspólne stanowisko żeby nie 

dochodziło do sytuacji takich jak w dniu dzisiejszym. 

Krzysztof Jurek nawiązał do posiedzenia Komisji Infrastruktury, na której zmierzono się  

z tematem stawek podatkowych. Pani Skarbnik przeliczała każdą możliwość i wpływ na 

subwencję. Komisja przyjęła zaproponowane stawki ponieważ okazały się optymalnym 

rozwiązaniem, zmiana stawek przekroczyłaby utratę 1 mln zł subwencji. Najlepiej by było, aby 

stawki podatkowe nie wzrastały, ale ze względu na ciężkie czasy należy zabezpieczyć środki 

na funkcjonowanie gminy i inwestycje, dlatego z tym tematem należy się zmierzyć. 

Radosław Bułka zabierając głos podkreślił, że temat podatków nie jest tematem łatwym  

i uważa, że ta Rada wyjątkowo rozsądnie podchodzi do tematu podatków. Zaproponowane 

stawki po podwyżce oscylują w granicach stawek obowiązujących obecnie w ościennych 

gminach i są dużo niższe niż zaproponował Minister Finansów. Ma to również wpływ na utratę 

subwencji. Konsekwencją niższych podatków jest brak środków na budowę drogi, koszenie czy 

oświetlenie uliczne, bo nie będzie z czego finansować takich zadań. Rozumie osoby 

prowadzące działalność gospodarczą, którzy musieli zmierzyć się z Polskim Ładem i składką 

zdrowotną oraz innymi kosztami ale zaproponowany wzrost jest najbardziej sprawiedliwy. 

Dlatego aby utrzymać stabilność i ciągłość finansową gminy radni są powołani także do 

podejmowania trudnych decyzji. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

głosowało 7 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 4 w związku z czym 

Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XXXIX/274/2022 w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości. 

e) 

Projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na terenie gminy Bliżyn odczytał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy.  

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały.  

Dyskusja 

Krzysztof Jurek przekazał uwagę zgłoszoną na Komisji Infrastruktury dotyczącą 

wprowadzenia lepszej jakości worków na odpady. Tak się faktycznie stało ale prosił aby przy 

obecnym przetargu jakość worków została utrzymana. Cieszy również fakt, że zwiększyła się 

możliwość oddania większej ilości frakcji odpadów na PSZOK. 

Wójt przyznał, że jakość worków faktycznie była zła, ale ich gramatura mieściła się  

w granicach normy. Jest duża szansa, że stawka za odpady nie ulegnie zmianie ponieważ wpływ 

na cenę będzie mieć jednokrotne a nie dwukrotne w miesiącu, jak do tej pory, odbieranie śmieci 

w okresie letnim. Zostały zakupione dwa kontenery do PSZOK, dzięki czemu chętni będą bez 

problemu mogli oddać odpady. 

Sławomir Młodawski uważa za trafną decyzję dotyczącą zmniejszenia częstotliwości odbioru 

odpadów w okresie letnim. Środki finansowe na ten cel zmniejszą się co jest dobrym 

rozwiązaniem. 

Genowefa Supernat prosiła o uporządkowanie dzikiego wysypiska na pograniczu 

miejscowości Płaczków i Pięty, Grzegorz Wróbel prosił o uporządkowanie terenu po byłym 

bezdomnym w Gostkowie natomiast Józef Dąbrowski o uporządkowanie posesji w Sorbinie. 
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Wójt we wszystkich przypadkach obiecał rozwiązanie problemów, jeżeli będzie to możliwe. 

Sławomir Młodawski przekazał sugestię pani sołtys dotyczącą chronologii i właściwych 

odstępów czasowych przy ustalaniu na kolejny rok grafiku odbioru odpadów. 

Wójt obiecał dopilnować tematu. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług  

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie gminy Bliżyn głosowało  

11 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0 w związku z czym Rada 

Gminy podjęła Uchwałę Nr XXXIX/275/2022 sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie 

gminy Bliżyn. 

f) 

Projekt uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

Bliżyn odczytał Michał Jędrys– Sekretarz Gminy. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

gminy Bliżyn głosowało 11 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, 

 w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XXXIX/276/2022 w sprawie 

regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Bliżyn. 

g) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Regulaminu określającego wysokość 

dodatków i innych składników wynagrodzenia oraz szczegółowe warunki ich przyznawania dla 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Bliżyn odczytał Michał 

Jędrys– Sekretarz Gminy. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Regulaminu określającego 

wysokość dodatków i innych składników wynagrodzenia oraz szczegółowe warunki ich 

przyznawania dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Bliżyn 

głosowało 11 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XXXIX/277/2022 w sprawie wprowadzenia zmian 

do Regulaminu określającego wysokość dodatków i innych składników wynagrodzenia 

oraz szczegółowe warunki ich przyznawania dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Bliżyn. 

h) 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji wraz z uzasadnieniem odczytała Agnieszka 

Świercz – Zastępca Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 
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Za przyjęciem uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji głosowało 11 radnych, głosów 

przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0 w związku z czym Rada Gminy podjęła 

Uchwałę Nr XXXIX/278/2022 w sprawie rozpatrzenia petycji. 

i) 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Cmentarz Mroczków w miejscowości Mroczków, na 

obszarze gminy Bliżyn odczytał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Cmentarz Mroczków w miejscowości Mroczków, na 

obszarze gminy Bliżyn głosowało 11 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących 

się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XXXIX/279/2022 w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Cmentarz Mroczków w miejscowości Mroczków, na obszarze gminy Bliżyn. 

Ad. 9 

Wójt przedstawił informację o złożonych oświadczeniach majątkowych (informacja  

w załączeniu). 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował również, że Wojewoda Świętokrzyski w wyniku 

analizy oświadczeń majątkowych Wójta i Przewodniczącego Rady stwierdził uchybienia  

w stosunku do oświadczenia Przewodniczącego Rady. Nieprawidłowości dotyczyły braku  

określenia poszczególnych składników majątku lub zobowiązań do małżeńskiej wspólności 

majątkowej bądź do majątku odrębnego, nie podaniu kwoty zadłużenia w dniu zaciągnięcia 

zobowiązania, wskazano jako dochód jedynie „inne źródła” nie podając z jakiego tytułu 

osiągnięto dochód, z tytułu zatrudnienia wykazano przychód zamiast osiągnięty dochód, 

podano jedynie miejsce położenia nieruchomości bez podania adresu. 

Naczelnik Urzędu Skarbowego w Skarżysku-Kam. nie zgłosił uwag do złożonych oświadczeń 

majątkowych.  

Następnie Wiceprzewodniczący Rady przedstawił informację o złożonych oświadczeniach 

przez radnych (informacja w załączeniu). 

Ad. 10 

Informacje, komunikaty, oświadczenia: 

Sławomir Młodawski podziękował Wójtowi za usunięcie krzaków i drzew z wieży ciśnień  

w Bliżynie i prosił aby na przyszłość zabezpieczyć górną powierzchnię wieży. 

Wójt poinformował o sprawach związanych z preferencyjnym zakupem węgla. Na stronie BIP 

i w Urzędzie Gminy znajdują się wnioski w zakresie zapotrzebowania na zakup 1,5 tony węgla 

do końca roku i takiej samej ilości po nowym roku w cenie po 2.000zł. Dokładnie nie wiadomo 

jak ma wyglądać sprzedaż, ukaże się w najbliższym czasie rozporządzenie w tej sprawie. 

Krzysztof Olczyk zwrócił uwagę na funkcjonowanie oświetlenia ulicznego, które włącza się 

na kwadrans i następuje przerwa. 

Wójt prosił o zgłaszanie takich przypadków od razu do Urzędu Gminy by móc wyeliminować 

nieprawidłowości. 

Ad. 11 

Obrady sesji trwały od godz. 1010 do godz. 1345. 

Trzydziestą dziewiątą sesję Rady Gminy Bliżyn zamknął Radosław Bułka – 

Wiceprzewodniczący Rady dziękując wszystkim za udział. 

Protokolant 

Anna Kowalik 


